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Převod fakultních nemocnic na akciové společnosti

Karel VOŘÍŠEK; moderátor
--------------------
Ministerstvo zdravotnictví dokončuje zákon, který by měl odzvonit fakultním nemocnicím, všechny se mají změnit na
univerzitní nemocnice - akciové společnosti. Ministr Julínek si ale nemůže být vůbec jistý, že to neskončí jen u plánů,
před poslanci to nebude mít zákon vůbec lehké.
Martina KUZDASOVÁ; redaktorka
--------------------
Takhle by to mělo podle plánů ministerstva zdravotnictví vypadat, z fakultních nemocnic by se měly stát univerzitní
nemocnice, a.s., jenže záměr ministerstva se nelíbí některým koaličním poslancům a ani řadě univerzit. Jak dnes uvedl
server Aktuálně.cz, stát má získat v budoucích univerzitních nemocnicích většinový podíl a univerzity budou tedy v
menšině.
Václav HAMPL; rektor Univerzity Karlovy
--------------------
Těch třicet čtyři procent je trošku problém, protože vliv té univerzity bude nulový.
Martina KUZDASOVÁ; redaktorka
--------------------
Ministerstvo ale tvrdí, že v oblastech, jako je vzdělávání nebo výzkum, zaručí univerzitám rozhodující pravomoce.
; osoba
--------------------
Obavy jsou liché, budou pojistky v zákoně. Dnes univerzity nemají vůbec žádný podíl ve fakultních nemocnicích.
Martina KUZDASOVÁ; redaktorka
--------------------
Tenhle problém ale naráží i na odpor některých koaličních poslanců.
; osoba
--------------------
Já bych s tímto souhlasila pouze za jediné podmínky, a sice, že by univerzity byly vlastníkem většinového podílu akcií.
Martina KUZDASOVÁ; redaktorka
--------------------
A ministerstvu tak přibývá další problém, s hlasy opozice počítat nemůže a aby zákon prošel sněmovnou, bude hlasy
koaličních poslanců potřebovat. Navíc dalším problémem je samotné převedení na akciové společnosti.
; osoba
--------------------
Máme my jako zelení úplně jiný plány. Připravujeme zákon o neziskových organizacích, který by měl být alternativou
k těm univerzitním nemocnicím.
; osoba
--------------------
Zatím ale takový zákon tady není. A tak nebo tak pro nemocnice, kde jsou miliardové obraty, potřebujeme zvláštní,
samostatný zákon.
Martina KUZDASOVÁ; redaktorka
--------------------
Paragrafované znění zákona chce ministerstvo do konce května poslat do vlády, už tam ho budou moci koaliční partneři
otestovat.


